
Protokół 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zawidowie 

                 odbytego w dniu 15 czerwca 2016 r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Miejskiego w Zawidowie 

 
 
Posiedzenie Komisji rozpoczęto o godz. 16.00. Posiedzeniu przewodniczył pan Andrzej 
Pilarski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Zawidowie 
Udział w posiedzeniu wzięli radni oraz zaproszeni goście - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący A. Pilarski poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o otwarcie posiedzeń 
Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Pani Maria Szkwarek otworzyła posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Pan Piotr Kosewicz otworzył 
posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pani Teresa Brud 
otworzyła posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 
 

1. Przyjęcie protokołu z obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Zawidowie z dnia  
21 kwietnia 2016 r. 

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zawidowie. 
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Zawidowa z działalności między sesjami. 
4. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście Zawidów za 2015 r.  
5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  
Gminy Zawidów za rok 2015: 
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
Zawidów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Zawidów za 2015 r., 
- opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Miejskiej Zawidów 
za rok 2015,  
- uchwała  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Zawidów za rok 2015, 

b) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Zawidowa: 
- wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta  
  Zawidowa  za  rok 2015, 
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady  
  Miejskiej w Zawidowie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi      
  Miasta Zawidowa za rok 2015, 
- uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Zawidowa      
  za rok 2015, 

c) wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na rok 2016,   
d) przyjęcia strategii rozwoju miasta Zawidów na lata 2016-2022,  
e) nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zawidowie,  
f) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości,  
g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu po umowach 

zawartych na czas oznaczony do 3 lat,  
h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na 

czas oznaczony do 3 lat,  



i) sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

j) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Zawidów,  
k) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,  
l) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości,  
m) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie gminy miejskiej Zawidów. 

      6. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
      7. Sprawy różne. 
. 

Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż w pierwszej kolejności zostanie omówiony 
pkt dotyczący informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście 
Zawidów za 2015 r.  

 
4. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście Zawidów za 2015 r.  

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali informację wraz  
z materiałami.  
Kierownik Posterunku Policji w Zawidowie Pan Marcin Jabłoński przekazał, iż rok 2015 
można ocenić pozytywnie.  
W roku 2015 ujawniono dwa przestępstwa w kategorii narkotykowej, natomiast w roku 
bieżącym występuje znaczna poprawa. 
Jeśli chodzi o przestępstwa w kategoriach ogólnych, które są dla społeczeństwa bardzo 
dotkliwe, czyli pobicia, kradzieże, rozboje, bójki, kradzieże samochodów, zniszczenia mienia, 
to wynik jest jak najbardziej pozytywny. Wykrywalność tych przestępstw jest także dobra w 
porównaniu z rokiem 2014. 
Jeśli chodzi o mandaty karne, to w 2015 roku wypisano o 119 więcej niż w 2014 r.  
Ponadto są prowadzone działania prewencyjne. 
Jeśli chodzi o służby na terenie miasta Zawidów, to w 2015 r. w porównaniu z 2014 r. odbyło 
się o 118 % więcej służb.  
Ponadto odbyło się 10 służb dodatkowych, które odbywały się przy wsparciu finansowych 
Gminy Zawidów.  
Radny Piotr Kosewicz oznajmił, iż główny, problemem w mieście są godziny nocne,  
w których zazwyczaj dochodzi do różnego typu przestępstw i wykroczeń.  
Pan Marcin Jabłoński wyjaśnił, iż na chwilę obecną stan zatrudnienia w Posterunku Policji 
wynosi 7 etatów.  
Osobiście składał wnioski o przydział dodatkowych osób do pracy, lecz z uwagi na braki 
kadrowe w KPP Zgorzelec jest jedynie udzielana pomoc w formie patroli doraźnych  
z Komendy Powiatowej Policji w Zgorzelcu. 
Radna Kamila Dąbek – Galbarczyk oznajmiła, iż od pewnego czasu przez teren miasta 
przejeżdżają tiry. 
Radna zauważyła, iż przejeżdżają bezpośrednio przez drogę prowadzącą do szkoły. Pojazdy 
nie stosują się do znaków drogowych ograniczających prędkość i nikt nie potrafi zająć się tym 
problemem.  
Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Drabko oznajmił, iż problem nie dotyczy tylko drogi do 
szkoły, lecz wszystkich przejść dla pieszych na drodze nr 355. 
Pan M. Jabłoński oznajmił, iż od samego początku, kiedy zniesiono ograniczenia tonażu na 
drodze pojawił się znaczny wzrost ruchu pojazdów ciężarowych. 



Problem został bardzo szybko zasygnalizowany przez Burmistrza Miasta oraz 
Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Pan M. Jabłoński oznajmił, iż starał się zorganizować służby w taki sposób, aby patrole od 
godzin porannych przebywały na drodze nr 355. Funkcjonariusze zarówno z Zawidowa, jak  
i ze Zgorzelca podczas patroli nie zauważyli problemu, lecz niewątpliwie problem pojawia się 
wtedy, kiedy policji nie ma na drodze. 
Przewodniczący Rady A. Pilarski zadał pytanie, jak wygląda sprawa z rozkradaniem mienia 
prywatnego położonego przy ul. Plac Zwycięstwa, a mianowicie byłej restauracji 
„Przygraniczna”. 
Pan M. Jabłoński odpowiedział, iż wszyscy wiedzą, kto dokonuje takich kradzieży  
i zniszczeń, lecz sąsiedzi bądź świadkowie zawsze umywają ręce w momencie, kiedy trzeba 
złożyć zawiadomienie. Głównym problemem jest niechęć społeczeństwa do współpracy  
z policją. 
Pytań nie zadano.  
Przewodniczący Rady A. Pilarski podziękował Kierownikowi Posterunku Policji  
w Zawidowie za zreferowanie tematu i obecność na posiedzeniu.   
Przewodniczący Rady A. Pilarski ogłosił 10 minut przerwy. 
 
 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  

Gminy Zawidów za rok 2015: 
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 
Zawidów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Zawidów za 2015 r., 
- opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Miejskiej Zawidów 
za rok 2015,  
- uchwała  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy Zawidów za rok 2015, 

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski poinformował, iż radni otrzymali sprawozdanie wraz z 
materiałami i poprosił o zadawanie pytań. 
Przewodniczący Rady A. Pilarski zadał pytanie odnośnie zaległości, a mianowicie, jakie są 
szanse na odzyskanie zaległych zobowiązań.  
Skarbnik Miasta Kazimiera Bilmon przekazała, iż prowadzona jest egzekucja administracyjna 
w stosunku do opłaty za odpady komunalne i przynosi ona efekty. 
Największy jest problem z podatkiem od nieruchomości osób prawnych. 
Pytań nie zadano.  
 

e) nadania Statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Zawidowie,  
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zawidowie Pani Anna Kozłowska 
oznajmiła, iż w związku ze zmianami w systemie opieki społecznej między innymi takimi jak 
rządowy program „500+”, pojawiła się konieczność zmiany i ujednolicenia Statutu. 
Pytań nie zadano.  
 
                  c) wprowadzenia zmian w budżecie miasta Zawidowa na rok 2016,   
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano.  
 



d) przyjęcia strategii rozwoju miasta Zawidów na lata 2016-2022,  
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano.  
 
                    f ) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, 
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż projekt uchwały dotyczy działki 
zlokalizowanej przy ul. H. Sienkiewicza o nr 891/9 Obr I, AM – 11 o pow. 0,1387 ha. 
Pytań nie zadano. 
 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu po umowach 
zawartych na czas oznaczony do 3 lat,  

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano.  
 

h) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na 
czas oznaczony do 3 lat,  

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano.  
 

j) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Zawidów,  
 
Burmistrz Miasta Robert Łężny oznajmił, iż projekt uchwały powstał z pomocą Wydziału 
Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego z uwago na liczne uwagi 
Wojewody Dolnośląskiego. Podstawowe różnice w zapisach wewnętrznego regulaminu 
polega na usunięciu obowiązku selektywnego zbierania odpadów przez mieszkańców, który 
na chwilę obecną będą deklarować, czy chcą segregować odpady, czy nie.  
Pytań nie zadano.  
 

i) sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Przewodniczący Rady A. Pilarski dodał, iż projekt uchwały jest konsekwencją zmiany 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Zawidów. 
Pytań nie zadano.  
 

k) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi,  

 
 
 



Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Przewodniczący Rady A. Pilarski dodał, iż projekt uchwały jest konsekwencją zmiany 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Zawidów. 
Pytań nie zadano.  
 
 

l) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości,  

 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano.  
 

m) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie gminy miejskiej Zawidów. 
 
Przewodniczący Rady A. Pilarski przekazał, iż radni otrzymali projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem i poprosił o zadawanie pytań. 
Pytań nie zadano. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący A. Pilarski o godzinie 18.00 zakończył część wspólną 
posiedzenia. 
 
 
            Protokołowała:                                                                  Przewodniczył: 

       Izabela Matuszczyk                                               Przewodniczący Rady Miejskiej                                                                   

                                                                                                        Andrzej Pilarski 


